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8. AKTA ACTA Nº 8

Lurralde Garapen eta Planifikazio Batzordea  Comisión de Desarrollo y Planificacion del

Territorio  

Batzar mota:   Ohikoa Sesión:   Ordinaria

Eguna:             2024-01-15 Día:         15-01-2024

Ordua:             08:05 Hora:       08:05

Tokia:              Loretope Aretoa Lugar:      Sala Loretope

Batzordeburua: Nekane Arzallus Iturriza Preside:   Nekane Arzallus Iturriza

Etorritakoak: Asistentes:

Batzordeko kide diren zinegotziak: Concejales  y  concejalas  miembros  de  la
Comisión: 

Olatz Yarza Garagorri

Jon Insausti Maisterrena

Juan Ramon Viles Mitxelena

Ricardo Burutaran Ferre

Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniego 

Juan  Karlos  Izagirre  Hortelano (08:18an  bileratik
joan da)

Ane Oyarbide Ochoa 

Marisol Garmendia Beloqui

Vanessa Velez de Pablos (08:07an bertaratu da)

Arantza Gonzalez Garcia

Olatz Yarza Garagorri

Jon Insausti Maisterrena

Juan Ramón Viles Mitxelena

Ricardo Burutaran Ferré 

Garbiñe Alkiza López de Samaniego 

Juan Karlos Izagirre Hortelano (se retira a las 08:18
h)

Ane Oyarbide Ochoa 

Marisol Garmendia Beloqui

Vanessa Vélez de Pablos (se incorpora a las 08:07
h)

Arantza González García

Beste zinegotzi batzuk: Otros/Otras concejales:

Markel  Ormazabal  Gaztañaga  (08:18an  bileratik
joan da)

Markel Ormazabal Gaztañaga  (se incorpora a las
08:18 h)

Idazkaria: Iñaki Txintxurreta Perdiguero. Secretario: Iñaki Txintxurreta Perdiguero.

BATZORDEBURUAK  bilkura  hasi  dela  adierazi

ondoren,  ondoko  GAI-ZERRENDA  hau  lantzeari

ekin diote: 

Declarada abierta la sesión por la PRESIDENCIA,

se  pasa  a  desarrollar  el  siguiente  ORDEN DEL

DÍA:

1.- 2023ko abenduaren 11n izandako bileraren 1.- Lectura y aprobación, si procede, del acta
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Lurralde Garapen eta Planifikazio Batzordea
Comisión de Desarrollo y Planificacion del Territorio

akta irakurri eta onartzea, ontzat joz gero. de la sesión celebrada el día 11 de diciembre

de 2023.

Bozketa egin eta aho batez onartu dute 7. akta,

2023ko  abenduaren  11n  egindako  bilerari

dagokiona.

Se aprueba,  por  unanimidad,  el  acta  número  7,

correspondiente a las sesión celebrada el día 11

de diciembre de 2023.

* * * * * *
Bertaratutako  guztien  adostasunaz,

batzordeburuak  erabaki  du,  eta,  ondorioz,  gai-

zerrendako 2. aztergaiaren tratamendua atzeratu

du,  ekimena  egin  duen  taldearen  ordezkaria

oraindik ez baitago bertan.

Con la conformidad de todos los y las presentes, la

Presidenta decide alterar el orden de tratamiento

de  los  asuntos  y,  en  consecuencia,  pospone  el

tratamiento del asunto n.º 2 del Orden del día, al no

estar presente todavía la representante del Grupo

autor de la iniciativa.

* * * * * *

3.- Interpelazioa, EH BILDU taldeak aurkeztua,

Martuteneko  27.  poligonoko  Ubarburu

Pasealekuan  lursail  bat  ez  erabiltzearen

arrazoiei buruzkoa.

3.- Interpelación, presentada por el Grupo EH

BILDU, sobre las razones de la falta de uso de

una  parcela  en  el  Paseo  de  Ubarburu  del

Polígono 27 de Martutene.

Honako interpelazio hau irakurritzat eman dute: Se da por leída la siguiente interpelación:

"Ricardo Burutaran Ferré EH BILDU udal-taldeko
zinegotziak,  Udalbatzaren  Araudi  Organikoaren
134. artikulua oinarri, Martuteneko 27 Poligonoko
Ubarburu  pasealekuan  lurzati  bat  ez
erabiltzearen  arrazoiei  buruzko  INTERPELAZIO
hau  aurkezten  dio  Hirigintza  Sostengagarriko
zinegotzi  ordezkariari,  Lurralde  Garapen  eta
Planifikazio Batzordean ahoz erantzun dezan.  

JUSTIFIKAZIOA

APEMIrekin  (Martuteneko  27.  poligonoko  Jabe
eta Erabiltzaileen Elkartea) duela gutxi egindako
bileran,  industrialde  horrek  dituen  gabeziak
jakinarazi zizkiguten.

Jabeek  eta/edo  erabiltzaileek  poligono  horrek
dituen urbanizazio-gabezien berri  eman ziguten,
eta,  besteak  beste,  partzela  batek  eskaintzen
dituen aukera itzelak aipatu zituzten. Lurzati hori
Ubarburu pasealekuan kokatua dago, zehazki 30
zenbakiaren  aurrean,  eta  Udalaren  jabetzakoa
da.

Adierazitako  gabezien  artean,  espaloiak,
bidegorria eta abar eraiki ahal izateko espazioak
libre uzteko aparkaleku baten falta dago, azken
batean, eremua behar bezala urbanizatzeko eta
industrialde horren itxura hobetzen laguntzeko.   

“Ricardo  Burutaran  Ferré,  concejal  del  grupo
municipal  de  EH BILDU,  al  amparo  del  artículo
134 del Reglamento Orgánico del Pleno, presenta
la siguiente INTERPELACIÓN  a la delegada de
Urbanismo Sostenible, para su respuesta oral en
la  Comisión  de  Desarrollo  y  Planificación  del
Territorio, sobre las razones de la falta de uso de
una  parcela  en  el  Paseo  de  Ubarburu  del
Poligono 27 de Martutene. 

JUSTIFICACIÓN

En una reciente  reunión mantenida con APEMI,
Asociación  de  Propietarios  y  Usuarios  del
Polígono  27  de  Martutene,  nos  trasladaban  los
diversos  déficits  o  carencias  que  presenta  el
citado polígono industrial.

Las  personas  propietarias  y/o  usuarias  nos
trasladaron  las  diversas  carencias  de
urbanización  que  presenta  el  citado  polígono,
señalándose,  entre  otras,  las  enormes
posibilidades que ofrece una parcela, que refieren
ser de propiedad municipal, situada en el paseo
de  Ubarburu,  más  concretamente  frente  al
número 30.

Entre  las  carencias  señaladas  se  encuentra  la
falta  de  un  aparcamiento  que  permita  liberar
espacios para poder construir aceras, bidegorri…;
en suma, para urbanizar correctamente la zona,
contribuyendo  a  mejorar  el  aspecto  del  citado
polígono.   
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Egia  esan,  poligono  hori  oso beteta  dagoenez,
benetan  zaila  da  aparkaleku-arazoak
konpontzeko espazioak aurkitzea, hain zuzen ere
aparkaleku  berri  bat  eraiki  ahal  izateko  eta
espazioa  antolatzen  laguntzeko,  bai  eta
ekipamendu-espazioak  sortzeko  eta
elkartearentzako  behin  betiko  egoitza  bat
aurkitzeko  ere,  egungo  behin-behinekotasun-
egoerari amaiera emanez.

Bada, eskaera horiek konponbidea aurki lezakete
aipatutako  lurzatian,  are  gehiago,  gainera,
kontuan hartzen badugu erabiltzen ez den udal-
lurzati bat dela.

Hori guztia ikusita, hau sinatzen duen zinegotziak
honako INTERPELAZIO hau egiten du:

1.-Udal  Gobernuak  zergatik  ez  ditu  beharrezko
urratsak  ematen  erabiltzen  ez  den  udal  lursail
hori erabili ahal izateko?

2.- Udal Gobernuari ongi iruditzen al zaio lurzati
horretan aparkaleku bat eraikitzea, era horretan,
aparkatzeko egungo arazoak konpontzeko?

3.-Udal  Gobernuaren  ustez,  lurzati  horren
barruan  ekipamendu-premia  anitzei  erantzuteko
espazio bat ezarri al daiteke?

4.- Udal Gobernuak beharrezkotzat jotzen al du
APEMIrako  beste  egoitza  bat  bilatzea
industrialdean bertan?

5.-  Udal  Gobernuak  kontuan  hartzen  al  du
industrialdeko  oinezkoen  ibilbideak  hobetzeko
beharra,  industrialdearen  bi  aldeetan  espaloiak
eraikiz?

6.- Udal Gobernuak beharrezkotzat jotzen al du
27. poligonoan bidegorri bat jartzea?

7.-  Udal  Gobernuak  horretarako  horretarako
plangintza-tresnarik onartzea aurreikusten al du?
Erantzuna baiezkoa bada, noiz onartuko da?

Donostia, 2024ko urtarrilaren 5a.

Izpta.: Ricardo Burutaran Ferré,
EH BILDU udal taldeko zinegotzia”

Lo cierto es que con la colmatación que presenta
el  citado  polígono  resulta  ciertamente  complejo
encontrar  lugares  donde  se  puedan  encontrar
soluciones a los problemas de aparcamiento, que
permitan la construcción de un nuevo parking y
que contribuyan a ordenar el espacio, así como a
generar espacios de equipamiento e incluso para
la ubicación de la propia asociación, poniendo fin
a la situación de provisionalidad actual.

Pues  bien,  dichos  demandas  podrían  encontrar
solución en la referida parcela, máxime si se trata
de  una  parcela  municipal  que,  además,  se
encuentra en estado de desuso. 

A la vista de todo ello, el concejal que suscribe
presenta la siguiente INTERPELACIÓN:

1.- ¿Por qué razones el Gobierno Municipal no da
los  pasos  necesarios  para  que  esta  parcela
municipal en desuso deje de estarlo?

2.- ¿Considera adecuada la misma para construir
sobre ella un aparcamiento que dé solución a la
problemática actual?

3.- ¿Contemplan la posibilidad de que la misma
cuente  con  un  espacio  para  dar  respuesta  a
diversas necesidades equipamentales?

4.-  ¿Considera  necesario  buscar  otro
emplazamiento  para  APEMI  en  el  propio
polígono? 

5.-  ¿Contempla  el  Gobierno  Municipal  la
necesidad de mejorar los itinerarios peatonales en
el polígono con la construcción de aceras en los
dos lados del polígono?

6.-  ¿Considera  necesario  el  Gobierno  Municipal
dotar al Polígono 27 de un bidegorri? 

7.- ¿Tiene previsto el Gobierno Municipal aprobar
algún instrumento de planeamiento para ello? En
caso afirmativo, ¿cuándo se aprobará el mismo? 

Donostia, a 5 de enero de 2024

Fdo.: Ricardo Burutaran Ferré,
Concejal del grupo municipal EH BILDU”

Ricardo  Burutaran  jaunak  eta  Nekane  Arzallus

andreak hitz  egin  dute.  Esandakoak  Bilkuren

Egunerokoan grabatu dira.

Intervienen el Sr. Burutaran Ferré y la Sra. Arzallus

Iturriza,  en  los  términos  que  resultan  de  la

grabación  de  la  sesión  incorporada  al  Diario  de

Sesiones.

(08:07an Vanessa Velez andrea bertaratu da) (A  las  08:07  h  se  incorpora  la  Sra.  Vélez  de

Pablos)
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4.- Interpelazioa, EH BILDU taldeak aurkeztua,

hiria etxebizitza gune tentsionatu izendatzeko

aurretiazko  lanak  oraindik  eskatu  gabe

izateko arrazoien inguruan.

4.- Interpelación, presentada por el Grupo EH

BILDU, sobre los motivos por los que aún no

se  han  encargado  los  trabajos  previos

justificativos de la solicitud de declaración de

la ciudad como zona tensionada de vivienda.

Ricardo Burutaran jaunak hurrengo interpelazioa

aurkeztu du:

El  Sr.  Burutaran  Ferré  presenta  la  siguiente

interpelación:

“EH  BILDU  udal  taldeko  zinegotzi  Ricardo
Burutaran  Ferrék,  Udalbatzaren  Organo
Araudiaren 134. artikuluak ematen duen babesa
aintzakotzat hartu eta udalerria etxebizitza tentsio
handiko eremu izendatzea justifikatzeko aurreko
lanak  oraindik  eskatu  gabe  izateko  arrazoien
gaineko  INTERPELAZIO  hau  egin  behar  dio
Hirigintza  Jasangarriko  zinegotzi  ordezkariari,
Lurralde  Garapen  eta  Planifikazio  Batzordean
ahoz erantzun dezan.

JUSTIFIKAZIOA

Udalbatzak,  hiriaren  egoeraren  gaineko
eztabaida egin zuen osoko bileran, erabaki zuen
Udal Gobernuari eta, haren ordezkari gorena den
aldetik,  alkateari  eskatzea  Eusko  Jaurlaritzako
Etxebizitza  Sailari  behar  duen  lankidetza  eta
bultzada eman diezaiola, Donostia etxebizitzaren
eremu  tentsionatutzat  jo  dadin,  eta  Udalaren
lankidetza  osoa  eskain  dezala  deklarazio  hori
emateko  lagungarri  izan  daitezkeen  gai
guztietan.

Hala,  Eusko  Jaurlaritzari  udalerria  etxebizitza
tentsio  handiko  izendatzea  eskatzeko,  aurkeztu
behar  dira:  etxebizitza  merkatuaren  egoerari
buruzko  diagnostikoa,  memoria  eta  hurrengo  3
urteetarako jarduketa planaren proposamena.

Aipatutako  dokumentuak  aurkeztea  nahitaezko
lege-errekerimendua  da  aipatutako  deklarazioa
egin  ahal  izateko.  Hala  eta  guztiz  ere,  guk
dakigula,  Udal  Gobernuak  ez  du  dokumentu
horiek egiteko agindu.   

Hori  dela  eta,  hauxe  da  behean  sinatu  duen
zinegotziak egindako INTERPELAZIOA:

1.-  Udal  Gobernuak  zergatik  ez  du  Donostia
etxebizitza  tentsio  handiko  eremu  izendatzea
justifikatzeko  izan  behar  diren  agiriak  egiteko
enkargatu  oraindik?  Besteri  enkargatzea  edo
bere  baliabideekin  egitea  pentsatu  du?  Zenbat
denbora beharko dela iruditzen zaio?

Donostia, 2024ko urtarrilaren 5a.

“Ricardo  Burutaran  Ferré,  concejal  del  grupo
municipal  de  EH BILDU,  al  amparo  del  artículo
134 del Reglamento Orgánico del Pleno, presenta
la  siguiente  INTERPELACIÓN a la  delegada de
Urbanismo Sostenible, para su respuesta oral en
la  Comisión  de  Desarrollo  y  Planificación  del
Territorio, sobre los motivos por los que aún no se
han encargado los trabajos  previos  justificativos
de la solicitud de la ciudad como zona tensionada
de vivienda.

JUSTIFICACIÓN

El  Pleno  del  Ayuntamiento  de  Donostia,  con
ocasión  del  debate  del  estado  de  la  ciudad,
aprobó instar al Gobierno Municipal y al alcalde,
como máxima representación del mismo, a que,
en  la  línea  de  lo  aprobado,  preste  toda  la
colaboración  e  impulso  necesario  al
Departamento  de  Vivienda  del  Gobierno  Vasco
para que declare la ciudad como zona tensionada
de vivienda, ofreciendo la plena colaboración del
Ayuntamiento  en  cuantas  cuestiones  puedan
coadyuvar para otorgar dicha declaración.

En este sentido, la solicitud al Gobierno Vasco de
la  declaración  de  zona  tensionada  de  vivienda
requiere que la misma vaya acompañada de un
diagnóstico  de  la  situación  del  mercado  de  la
vivienda, de una memoria y de una propuesta de
Plan de Actuación para los próximos 3 años.

La  presentación  de  los  citados  documentos
constituye un requerimiento legal obligatorio para
poder  realizar  la  mentada  declaración.  Sin
embargo y, a pesar de ello, no nos consta que el
Gobierno Municipal haya encargado la realización
de los citados documentos.   

Por todo ello, el concejal que suscribe presenta la
siguiente INTERPELACIÓN:

1.- ¿Por qué razones el Gobierno Municipal no ha
encargado  la  realización  de  los  documentos
justificativos  requeridos  para  la  declaración  de
Donostia  como  zona  tensionada  de  vivienda?
¿Piensa encargar la realización de los mismos o
abordarlo  con  medios  propios?  ¿Qué  plazos
maneja para ello?

Donostia, a 5 de enero de 2024
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Sinatua: Ricardo Burutaran Ferré,
EH BILDU udal taldeko zinegotzia.”

Fdo.: Ricardo Burutaran Ferré,
Concejal del grupo municipal EH BILDU”

Nekane Arzallus andreak eta  Ricardo Burutaran

Ferre  jaunak hitz  egin  dute  puntu  hontan.

Esandakoak Bilkuren Egunerokoan grabatu dira.

Intervienen en este punto la Sra. Arzallus Iturriza y

el Sr. Burutaran Ferré, en los términos que resultan

de la grabación de la sesión incorporada al Diario

de Sesiones.

(08:18an Markel Ormazabal jauna atera eta Juan

Karlos Izagirre jauna bertaratu da)

(A  las  08:18  h  se  incorpora  el  Sr.  Ormazabal

Gaztañaga y se retira el Sr. Izagirre Hortelano)

5.-  Galdera,  EH  BILDU  taldeak  aurkeztua,

Altzako  (Errotetako)  birsorkuntza  integrala

dela-eta lanak egiteari buruzkoa.

5.-  Pregunta,  presentada  por  el  Grupo  EH

BILDU relativa a la realización de trabajos con

motivo  de  la  regeneración  integral  de  Altza

(Erroteta).

Honako galdera hau irakurritzat eman dute: Se da por leída la siguiente pregunta:

"Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniegok, EH Bildu
udal  taldeko  zinegotziak,  Udalbatzaren  Araudi
Organikoaren  135.  artikulua  oinarri,  Altzako
(Errotetako) birsorkuntza integrala dela-eta lanak
egiteari  buruzko galdera egiten dio Eneko Goia
Laso alkate jaunari, hari buruzko azalpenak ahoz
eman  ditzan  Lurralde  Garapen  eta  Planifikazio
Batzordean.

JUSTIFIKAZIOA

Eusko  Jaurlaritzaren  Inbertsio  Estrategikoen
Planaren dirulaguntza batekin Donostiako Udalak
Altzako hiri-birsorkuntza integrala egiteko asmoa
du.

Programa  horren  barnean  Erroteta  auzunea
sartzen  da  eta  jakin  dugu  bertako
komunitateetako  jabeei  Donostiako  Udal
Gobernuak  baimena  eskatu  diela  haien
eremuetan lanak egiteko.

Hori  dela-eta,  hauxe  da  behean sinatzen  duen
zinegotziak egindako

GALDERA

•  Zertan  da  momentu  honetan  Altzako  hiri-
birsorkuntza plana? Zer egin da orain arte eta zer
geratzen da egiteko? Zeintzuk dira epeak?

• Zer formula erabiliko dute lur pribatuetan lanak
egiteko?  Alegia,  Erroteta  eremuan  zer  nolako
baimen-mota erabiliko dute lanak egiteko?

•  Zer  dela  eta  ez  dute  baimen-mota  bera
erabiltzen  beste  eremu  batzuetan  lurren

“Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniego, concejala
del  grupo  municipal  EH  Bildu,  al  amparo  del
artículo 135 del Reglamento Orgánico del Pleno,
presenta  la  siguiente  PREGUNTA  al  alcalde,
Eneko  Goia  Laso,  relativa  a  la  realización  de
obras con motivo de la regeneración integral de
Altza (Roteta), para que dé explicaciones orales
en la Comisión de Espacios Públicos.

JUSTIFICACIÓN

Con  una  subvención  del  Plan  de  Inversiones
Estratégicas del Gobierno Vasco, el Ayuntamiento
de San Sebastián tiene previsto llevar a cabo la
regeneración urbana integral de Altza.

Dentro de este programa se incluye la zona de
Roteta y hemos tenido conocimiento de que los
propietarios las comunidades de la zona han sido
requeridos  por  el  Gobierno  Municipal  de  San
Sebastián para realizar obras en sus terrenos.

Es  por  ello  que  la  concejala  abajo  firmante
presenta la siguiente

PREGUNTA

• ¿En qué consiste en estos momentos el plan de
regeneración urbana de Altza? ¿Qué se ha hecho
hasta ahora y qué queda por hacer? ¿Cuáles son
los plazos?

• ¿Qué fórmula van a utilizar para realizar trabajos
en  terrenos  privados?  Es  decir,  en  la  zona  de
Roteta ¿qué tipo de permisos van a utilizar para
llevar a cabo las obras?

•  ¿Por  qué  no  utilizan  el  mismo  tipo  de
autorización  cuando  hay  problemas  con  la
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jabetzarekin arazoak daudenean?

Donostian, 2024ko urtarrilaren 5ean

Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniego
EH Bildu udal taldeko zinegotzia”

propiedad de los terrenos en otras zonas?

San Sebastián, 5 de enero de 2024

Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniego,
concejala del grupo municipal EH Bildu”

Marisol  Garmendia  eta  Garbiñe  Alkiza  andreek

hitz  egin  dute  puntu  honetan.  Esandakoak

Bilkuren Egunerokoan grabatu dira.

Intervienen  en  este  punto  las  Sras.  Garmendia

Beloqui  y  Alkiza  López  de  Samaniego,  en  los

términos que resultan de la grabación de la sesión

incorporada al Diario de Sesiones.

6.-  Ekonomiako,  Bertako  Enplegurako  eta

Ekologiako zinegotzi ordezkariaren agerraldi-

eskaera,  Elkarrekin  Donostia  taldeak

aurkeztua,  hondakinei  eta  lurzoru  kutsatuei

buruzko 7/2022 Legera egokitzeari buruzkoa.

6.- Solicitud de comparecencia de la Concejala

Delegada  de  Economía,  Empleo  Local  y

Ecología, presentada por el Grupo Elkarrekin

Donostia,  relativa  a  la  adaptación  a  la  Ley

7/2022 de Residuos y Suelos Contaminados. 

Arantza Gonzalez andreak agerraldi eskaera hau

justifikatu du:

Justifica  la  Sra.  González García la solicitud de

comparecencia:

"Arantza González Garcíak, Elkarrekin Donostia
udal-talde  mistoko  zinegotziak,  Udalbatzaren
Organo Araudiaren 136. artikuluaren babesean,
Garmendia  anderea Ekonomia,  Tokiko  Enplegu
eta  Ekologiako  zinegotzi  ordezkariaren
AGERRALDI eskaera egiten du Hondakinen eta
Lurzoru  Kutsatuen  Legera  egokitzeko  aukera
LURRALDEAREN  GARAPEN  ETA
PLANIFIKAZIO BATZORDEAN aztertzeko.

JUSTIFIKAZIOA

Apirilaren  8ko  7/2022  Legeak,  hondakin  eta
lurzoru  kutsatuei  buruzkoa,  ekonomia  zirkular
baterako,  xede  gisa  dauka  ekonomia
zirkularraren  printzipioak  ezartzea,  hondakinen
arloko  oinarrizko  legeriaren  bidez,  klima-
aldaketaren aurkako borrokan lagundu eta itsas
ingurunea babesteko.

Lege  honen  bidez,  nabarmen  aurreratu  da
hondakinen  gaikako  bilketa  zabaltzen,  eta
horretan  berrerabiltze-  eta  birziklatze-mailak
hobetu ahal izateko, hori guztia ekonomia zirkular
bateranzko trantsizioa bizkortzeko helburuarekin.

"Tokiko  eskumeneko  hondakinen  zatikien
gaikako  bilketari  dagokienez,  legeak  adierazten
du  kontuan  hartu  behar  direla  arrakasta-eredu
egiaztatuak, hala nola atez ateko bilketa-ereduak
edo  edukiontzi  itxiak  dituztenak".  Era  berean,
honako  hau  planteatzen  du:  "toki-erakundeek
tasa bat edo, hala badagokio, izaera publiko ez-
tributarioa  duen  ondare-prestazio  bat  izateko
betebeharra,  bereizia  eta  beren  eskumeneko
hondakinekin  lotuta  eman  behar  dituzten
zerbitzuetarako  espezifikoa;  hondakinak

“Arantza  González  García,  Concejala  del  grupo
municipal  mixto  Elkarrekin  Donostia,  al  amparo
del vigente artículo 136 del Reglamento Orgánico
del  Pleno,  solicita  la  COMPARECENCIA  de  la
concejala delegada de Economía, Empleo Local y
Ecología, Sra. Garmendia, para su tratamiento en
la  COMISIÓN  DE  DESARROLLO  Y
PLANIFICACIÓN DEL TERRITORIO, relativa a la
adaptación  municipal  a  la  Ley  de  Residuos  y
Suelos Contaminados.

JUSTIFICACIÓN

La ley 7/2022, de 8 de abril, de residuos y suelos
contaminados para una economía circular  tiene
por  objeto  sentar  los  principios  de  la  economía
circular  a  través  de  la  legislación  básica  en
materia de residuos, así como contribuir a la lucha
contra  el  cambio  climático  y  proteger  el  medio
marino.

Con esta ley se produce un avance significativo
en  la  extensión  de  la  recogida  separada  que
permita mejorar los niveles de reutilización y de
reciclado, todo ello con el objetivo de acelerar la
transición hacia una economía circular.

En relación con  “las recogidas separadas de las
distintas  fracciones  de  los  residuos  de
competencia local, la ley plantea la necesidad de
tener  en  cuenta  los  modelos  de  éxito
comprobados, como son los de recogida puerta a
puerta, o con contenedores cerrados”. Asimismo,
plantea “la obligación de que las entidades locales
dispongan  de  una  tasa  o,  en  su  caso,  una
prestación  patrimonial  de  carácter  público  no
tributaria,  diferenciada  y  específica  para  los
servicios que deben prestar  en relación con los
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sortzeagatiko ordainketara jo beharko lukete tasa
horiek".  Beraz,  legeak  jasotzen  dituen  premisa
horiek  zenbait  egokitzapen  eta  neurri  beharko
dituzte,  eta  Udalak  horiek  aztertu  eta,  hala
badagokio,  aplikatu  beharko  ditu;  beraz,
plangintza bat eta egokitzapen bat egin beharko
du horiek abian jartzeko.

Kontuan  hartuta  Donostiak  urteak  daramatzala
hondakinen  gaikako  bilketan,  beharrezkoa  da
jakitea Udal Gobernuak zer neurri hartuko dituen
bilketa  mota  hori  hobetzeko,  hondakinen
dokumentu  zuzentzailean  ezarritako  helburuak
betetze aldera. Helburu horiek,  era berean, Hiri
Berdea  2030  dokumentuan,  Euskal  Autonomia
Erkidegoko  Hondakinak  Prebenitzeko  eta
Kudeatzeko Planean eta 7/2022 Legean bertan
planteatzen dira.

Horregatik,  Ekologiako  zinegotzi  ordezkariaren
agerraldia  eskatzen  dugu,  azal  dezan  Udal
Gobernua  2022ko  apirilean  onartutako  7/2022
Legeak  jasotzen  dituen  hondakinen
kudeaketaren  arloan  toki-administrazio  gisa
dagozkion neurriak ezartzeko zer pauso ematen
ari den.

Donostia, 2024ko urtarrilaren 5a.

Arantza Gonzalez Garcia,
Elkarrekin  Donostia  udal  talde  mistoko
zinegotzia”

residuos de su competencia, tasas que deberían
tender hacia el pago por generación”. Por lo tanto,
estas premisas  que recoge la  ley requerirán de
una  serie  de  adaptaciones  y  medidas  que  el
ayuntamiento debe analizar y, en su caso, aplicar;
de  modo  que  requiere  una  planificación  y  una
adaptación al objeto de ponerlas en marcha.

Teniendo en cuenta que el municipio lleva años
estancado en la  recogida selectiva de residuos,
es necesario conocer qué medidas va a tomar el
gobierno para mejorar ese tipo de recogida para
cumplir  con  los  objetivos  marcados  en  el
documento  director  de  residuos,  objetivos  que
vienen a su vez planteados tanto en Hiri Berdea
2030 como en el Plan de Prevención y Gestión de
residuos  del  País  Vasco,  y  en  la  propia  Ley
7/2022.

Por este motivo, solicitamos la comparecencia de
la  concejala  delegada de Ecología  al  objeto  de
dar  a  conocer  los  pasos  que  está  dando  el
gobierno  municipal   para  de  implementar  las
medidas  que  le  corresponden  como
administración  local  en  materia  de  gestión  de
residuos que recoge la Ley 7/2022 aprobada en
abril de 2022.

Donostia, a 5 de enero de 2024

Arantza González García
Concejala del Grupo Mixto Elkarrekin Donostia”

Ekonomiako, Bertako Enplegurako eta Ekologiako

zinegotzi  ordezkari  Marisol  Garmendia  andreak

agerrldia egin du. 

Comparece  la  concejala  delegada de Economía,

Empleo  Local  y  Ecología,  la  Sra.  Garmendia

Beloqui.

Garbiñe  Alkiza,  Arantza  Gonzalez  eta  Marisol

Garmendia andreek hitz egin dute puntu hauetan.

Esandakoak Bilkuren Egunerokoan grabatu dira.

Intervienen las  Sras. Alkiza Lopez de Samaniego,

González  García  y  Garmendia  Beloqui, en  los

términos que resultan de la grabación de la sesión

incorporada al Diario de Sesiones.

7.- Iradokizuna, EH BILDU taldeak aurkeztua,

Donostiako Udal Energia Bulegoari buruz.,

7.-  Sugerencia,  presentada  por  el  Grupo  EH

BILDU, sobre la Oficina Municipal de Energía.

Markel  Ormazabal  jaunak  hurrengo  iradokizun

aurkeztu du:

El Sr. Ormazabal Gaztañaga presenta la siguiente

sugerencia:

"Jon Markel Ormazabal Gaztañagak, EH BILDU
udal  taldeko  zinegotziak,  Udalbatzaren  Araudi
Organikoaren 137. artikuluak ematen dion aukera
baliatuz, iradokizun hau egiten dio Ekologia eta
Osasun  Publikoko  zinegotzi  ordezkari  Marisol
Garmendia  Belokiri,  sortuko  den  Udal  Energia
Bulegoak  eman  beharreko  zerbitzuei  buruz,
Lurralde  Garapen  eta  Planifikazio  Batzordean
azter dadin.

“Jon Markel Ormazabal Gaztañaga, concejal  del
grupo municipal EH BILDU, al amparo del artículo
137 del Reglamento Orgánico del Pleno, presenta
la siguiente SUGERENCIA a Marisol Garmendia
Beloki,  concejala  de Economía,  Empleo Local  y
Ecología, para su tratamiento en la Comisión de
Desarrollo y Planificación del Territorio.
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JUSTIFIKAZIOA

Krisi  ekologikoa fase kritikoan sartu  da:  egoera
larria da, bai planetarentzat bai bertako biztanle
eta  jendartearentzat  ere.  Inor  ez  dago  klima-
krisiaren ondorioetatik salbu, eta Donostia ez da
salbuespena.  Haratago,  larrialdi  ekologiko-
klimatikoaren  eta  energia-krisiaren  testuinguru
historikoan,  Donostia  ahulezia  handiko  egoera
batean  dago.  Hala  erakusten  dute  Donostiako
Udalak berak sustatutako hainbat azterlanek.

Krisi-ekologikoak  eta  ohiko  energia-iturrien
agortzeak ataka larrian jarri du gaurko garapen-
eredua,  munduko  ekonomia  inoizko
transformazio edo egokitzapen handiena egitera
behartuta  ikusi  delarik.  Energiari  dagokionean,
ekoizpen  eta  kontsumo  eredu  berri  batera
moldatu beharrean gaude, baliabide iraunkor eta
berriztagarrietan oinarrituko dena. Donostiak ere
ezinbestean eutsi  behar dio eraldaketa prozesu
honi.  Are  gehiago,  donostiarren  ongizatea  eta
Donostia  beraren  biziraupena  bermatzeko,
prozesu  hau  interes  orokorraren  zerbitzura
jartzea beste aukerarik ez dago.

Larrialdi  Klimatiko  egoeran,  administrazio
publikoak aitzindaria eta eredugarria izan behar
du bere jardun-eremuan. Baina ez hori bakarrik,
sektore  publikoa  interes  orokorra  lehenetsiko
dela  bermatzeko  dago.  Energia  gizartearen
ongizatea  bermatzeko  funtsezko  ondasuna  da.
Hala ere, gaur-gaurkoz energia-sektorea irabazi-
interesen  arabera  jarduten  duten  enpresa  eta
inbertsio-funts handien esku dago. Kontua da ez
dela  energia-trantsizio  justu  eta  iraunkorrik
egongo  energia-sektorea  demokratizatu  gabe.
Prozesu  horretan  sektore  publikoak,  gizarte
zibilak,  ezagutzaren  eragileek  eta  eragile
ekonomikoek batera parte hartu behar dute, eta
ekimen  publikoari  dagokio,  prozesua  bera
gizartearen  interes  komunaren  zerbitzura
gauzatuko  dela  bermatzea.  Erronka  klimatikoa,
aldi berean, erronka demokratikoa baita.

Baliabide  iraunkor  eta  berriztagarrietan
oinarritutako  energia-ekoizpen  eta  -kontsumo
eredu  berri  batera  egokitu  beharrean  gaude.
Gizarte zibilak ere urteak daramatza ildo horretan
lanean,  hala  nola,  autokontsumorako  energia
ekoizten,  bai  modu  indibidualean,  bai
komunitatean. Donostian ere badaude horrelako
ekimenak,  abian  daudenak  edo  abiatzear
daudenak,  eta  tokiko  erakundeen  ardura  da
prozesu  horiek  erraztea.  Izan  ere,  energia
berriztagarrien  aldeko  apustuak  lankidetza
publiko-komunitarioa  eskatzen  du.  Horretarako,

JUSTIFICACIÓN

La crisis ecológica ha entrado en una fase crítica:
la situación es grave, tanto para el planeta como
para  la  población  y  sociedad  local.  Nadie  está
exento de los efectos de la crisis climática y San
Sebastián no es  una excepción.  Es más,  en  el
contexto  histórico  de  emergencia  ecológico-
climática  y  crisis  energética,  San  Sebastián  se
encuentra  en  una  situación  de  gran
vulnerabilidad.  Así  lo  demuestran  los  diversos
estudios promovidos por el propio Ayuntamiento
de San Sebastián.

La crisis ecológica y el agotamiento de las fuentes
tradicionales de energía han puesto al modelo de
desarrollo actual en serios aprietos, obligando a la
economía  mundial  a  realizar  la  mayor
transformación  o  adaptación  posible  en  su
historia.  Necesitamos  adaptarnos  a  un  nuevo
modelo  de  producción  y  consumo,  basado  en
recursos sostenibles y renovables. San Sebastián
debe  también  sumarse  a  este  proceso  de
transformación.  Es  más,  para  garantizar  el
bienestar  de  las  y  los  donostiarras  y  la
supervivencia de la ciudad de San Sebastián, no
hay  más  remedio  que  poner  este  proceso  al
servicio del interés general.

En  un  estado  de  Emergencia  Climática,  la
Administración  Pública  debe  ser  pionera  y
ejemplar en su ámbito de actuación. Pero no sólo
eso, el sector público debe garantizar también la
primacía  del  interés  general.  La  energía  es  un
bien esencial para el bienestar de la sociedad. Sin
embargo, a día de hoy, el sector energético está
en  manos  de  grandes  empresas  y  fondos  de
inversión que operan en función de sus intereses
lucrativos.  La  cuestión  es  que,  si  no  se
democratiza  el  sector  energético,  no  habrá  una
transición  energética  justa  y  sostenible.  Un
proceso en el que deben participar conjuntamente
el  sector  público,  la  sociedad  civil,  agentes  del
conocimiento  y   agentes  económicos,  y  donde
corresponde a la iniciativa pública garantizar que
el propio proceso se realice al servicio del interés
común de la sociedad, ya que el reto climático, es
también un reto democrático.

Necesitamos adaptarnos a un nuevo modelo de
producción  y  consumo,  basado  en  recursos
sostenibles y renovables.  La sociedad civil  lleva
años  trabajando  en  esta  línea,  como  es  la
producción de energía para el autoconsumo, tanto
a  nivel  individual  como  comunitario.  En  San
Sebastián existen también iniciativas de este tipo,
en  marcha  o  a  punto  de  iniciarse,  y  es
responsabilidad de las entidades locales facilitar
estos  procesos.  De  hecho,  la  apuesta  por  las
energías renovables requiere de una colaboración
público-comunitaria. Para la consecución de estos
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herritarren  ekimena  bultzatzeko  alegia,
ezinbestekoa  da  herritarrei  komunikazioaren,
lege  eta  administrazioaren  eta  finantzaren
arloetako aholkularitza eta laguntzak ematea, eta
batik  bat,  plangintzaren,  hirigintzaren  eta
fiskalitatearen eremuetan.

Helburu  horrekin  aurkeztu  zuen  EH  Bilduk
mozioa 2023ko azaroan (“Baliabide iraunkor eta
berriztagarrietan  oinarritutako  energia  ekoizpen
eta kontsumo eredu berri bateranzko trantsizioa
azkartzeari  buruzkoa”),  Udalbatzak  mozioaren
lehen puntua onartu zuelarik:

1.-  Donostiako  Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen
dio Udal Gobernuari abian jar dezala donostiarrei
autokontsumo  energetikoari  buruzko
aholkularitza  emateko  Energia  Bulego  bat,
herritarrei batez ere plangintzaren, hirigintzaren,
legearen  eta  fiskalitatearen  eremuetan
laguntzeko.

Hau  da,  Udalbatzaren  mandatuz,  Udal
Gobernuak  Donostiako  Udal  Energia  Bulegoa
martxan  jartzeko  konpromisoa  hartu  du.  Horiek
horrela,  behean  sinatzen  duen  zinegotziak,
bulego  horrek  bete  beharreko  helburu,  zeregin
eta  zerbitzuen  inguruan  ondorengo
IRADOKIZUNA egiten du:

Helburuak:

Kontsumoaren  murrizketa  eta  efizientzia
energetikoa sustatzea.

Herritarrei  zein  enpresei  energia  berriztagarriei
buruzko  ezagutza  hurbiltzeko  xedez,  zalantzak
argitzeko  eta  aukerak  azaltzeko  aholkularitza
ematea.

Nolakotasuna:

Arreta  aurrez  aurrekoa,  telefonoz,  zein  mezu
bidezkoa izango da.

Zerbitzuak:

Energiaren  kontrola,  herritarren  eskura:  faktura
energetikoa  (gasa  eta  elektrizitatea)
optimizatzeko  aholkularitza  zerbitzua,  baita
fakturaren azalpena ere.

Tokiko  Energia  Komunitateak  sortzen  eta
garatzen laguntzea

Dirulaguntzen  inguruko  informazioa:  Energia
berriztagarrien  proiektuak  finantzatzeko,
autokontsumo  eta  autokontsumo  partekatua
sustatzeko dauden deialdien berri eman.

Eraikinen  eraginkortasun  energetikoa
ziurtagiriaren inguruko informazioa eta betebehar

objetivos,  será  imprescindible  prestar
asesoramiento  y  ayuda  en  materia  de
comunicación, jurídica, administrativa y financiera
a  nuestra  ciudadanía,  especialmente  en  los
ámbitos  de  la  planificación,  el  urbanismo  y  la
fiscalidad.

Con  este  objetivo  EH  Bildu  presentó  en
noviembre  de  2023  una  moción  sobre  «la
aceleración  de  la  transición  hacia  un  nuevo
modelo  de  producción  y  consumo  energético
basado  en  recursos  sostenibles  y  renovables»,
cuyo primer punto fue aprobado por el Pleno:

1.- El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián
insta  al  Gobierno  Municipal  a  poner  en marcha
una  oficina  de  energía  que  asesore  a  la
ciudadanía  donostiarra  en  materia  de
autoconsumo energético, con el fin de ayudarles,
sobre todo, en los ámbitos de la planificación, el
urbanismo, la fiscalidad y el ámbito jurídico.

Es  decir,  por  encargo  del  Pleno,  el  Gobierno
Municipal  se compromete a poner en marcha la
Oficina  Energética  Municipal  de  San Sebastián.
En  su  virtud,  el  concejal  abajo  firmante,  en
relación con los objetivos, funciones y servicios a
desarrollar por dicha Oficina, formula la siguiente
SUGERENCIA:

Objetivos:

Fomentar la reducción del consumo de energía y
la eficiencia energética.

Asesorar a la ciudadanía y a las empresas en la
resolución de dudas y alternativas, para de esta
forma  difundir  conocimiento  sobre  energías
renovables.

Formato de atención:

Atención  presencial,  telefónica  o  a  través  de
mensajes.

Servicios:

Control energético a disposición de la ciudadanía:
servicio de asesoramiento para la optimización de
la  factura  energética  (gas  y  electricidad)  y
explicación de la factura.

Apoyo a la creación y desarrollo de Comunidades
Energéticas Locales.

Información sobre  subvenciones:  Informar  sobre
las  convocatorias  existentes  pla  financiación  de
proyectos de energía removable y para el fomento
del autoconsumo y del autoconsumo compartido.

Informar  sobre  la  certificación  de  eficiencia
energética  de  edificios  y  sobre  obligaciones
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legalen berri ematea.

Birgaitze  energetikoa:  aukerak,  ezaugarriak  eta
dirulaguntzen aukeraren berri ematea.

Teknologia  berriztagarrien  inguruko  informazioa
ematea.

Zaurgarritasun  energetikoa:  laguntzen
informazioaren berri ematea. Zerbitzuak laguntza
eta aholkularitza eskaini behar die behar berezia
duten herritarrei,  esaterako,  bonu soziala behar
dutenei  onurak  lortzeko  behar  dituzten  tramite
burokratikoak kudeatzen lagunduz.

Donostian, 2024ko urtarrilaren 5ean

Jon Markel Ormazabal Gaztañaga
EH Bildu udal taldeko zinegotzia”

legales.

Rehabilitación  energética:  informar  sobre
alternativas,  características  y  posibilidad  de
ayudas.

Informar sobre tecnologías renovables.

Vulnerabilidad  energética:  información  sobre  las
ayudas existentes. El servicio debe ofrecer apoyo
y  asesoramiento  a  aquellos  ciudadanos  y
ciudadanas  que  lo  necesiten  especialmente,
como son aquellos que necesitan un bono social,
ayudando  a  gestionar  los  trámites  burocráticos
necesarios para obtener sus beneficios.

San Sebastián, 5 de enero de 2024

Jon Markel Ormazabal Gaztañaga
concejal del grupo municipal EH Bildu”

Marisol Garmendia Beloqui andreak hitz egin du.

Esandakoak Bilkuren Egunerokoan grabatu dira.

Interviene  la  Sra.  Garmendia  Beloguie,  en  los

términos que resultan de la grabación de la sesión

incorporada al Diario de Sesiones.

* * * * * *
Jarraian, 2. gaia aztertu dute. A continuación, se trata el asunto n.º 2 del Orden

del Día de la sesión. 

* * * * * *

2.-  Interpelazioa,  PP  taldeak  aurkeztua,

Astiñene  baserriaren  egoerari  eta  etorkizun

hurbilari buruzkoa.

2.- Interpelación, presentada por el Grupo PP,

sobre  el  estado  en  el  que  se  encuentra  el

caserío Astiñene y su futuro inmediato.

Honako interpelazio hau irakurritzat eman dute: Se da por leída la siguiente interpelación:

"Talde Popularreko zinegotzi Jorge Mota Iglesias
jaunak,  Udalbatzaren  Organo  Araudiaren  134.
artikuluaren  babesean,  Astiñene  baserriaren
egoerari  eta  haren  berehalako  etorkizunari
buruzko  honako  interpelazio  hau  aurkezten  dio
Eneko Goia Laso alkateari, Lurralde Garapen eta
Planifikazio Batzordean aztertzeko.

JUSTIFIKAZIOA

Astiñene baserria 1813 baino lehenagoko eraikin
bakanetako  bat  da  Donostian,  HOEBPBak
babestuta dago, eta egun erabat hondatuta eta
utzita dago.

Gure  ustez,  Udalak  eraikinaren  jabea  behartu
behar  du  beharrezkoak  eta  premiazkoak  diren
obrak  egitera,  edo  bestela,  Udalak  modu
subsidiarioan  gauzatu  behar  ditu  obra  horiek,
ondare  babestuaren  kontserbazioa  bermatzeko.
Beste aukera bat da Udalak eraikin hori erostea,

“Jorge Mota Iglesias, Concejal del Grupo Popular,
al amparo del vigente artículo 134 del Reglamento
Orgánico del Pleno, tiene el honor de presentar la
siguiente Interpelación, al Alcalde, D. Eneko Goia
Laso,  para  su  tratamiento  en  la  Comisión  de
Desarrollo y Planificación del  Territorio,  sobre el
estado en el que se encuentra el caserio Astiñene
y su futuro inmediato.

JUSTIFICACIÓN

La situación actual de Astiñene, uno de los pocos
inmuebles anteriores a  1813 que se conservan,
protegido  por  el  PEPPUC,  es  de  deterioro
absoluto.

Entendemos que desde el Ayuntamiento bien se
obliga  a  la  propiedad  del  edificio  a  realizar  las
obras necesarias y urgentes, bien ejecutarlas de
forma subsidiaria, garantizando de este modo la
conservación  del  bien  protegido,  o  bien  se
adquiere el  edificio  desde el  Ayuntamiento para
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ondoren  hori  konpondu  eta  dagokion  balioa
emateko.

Hori  dela  eta,  hau  da  Talde  Popularrak  egiten
duen

INTERPELAZIOA

1.  Udalak  zergatik  ez  du  Astiñene  baserria
erosten, ondoren konpondu eta dagokion balioa
emateko?

2.  Gobernu  Taldeak  ba  al  du  hori  egiteko
asmorik?

3. Hori egiteko asmoa badauka, noiz?

4. Erantzuna ezezkoa bada, zergatik?

Donostian, 2024ko urtarrilaren 5ean.

Jorge Mota Iglesias
Udal Talde Popularreko zinegotzia”

su posterior reparación y puesta en valor.

Es por esto por lo que el Grupo Popular, presenta
la siguiente

INTERPELACION

1.  ¿Cuáles  son  los  motivos  por  los  que  el
Ayuntamiento  no  adquiere  el  caserio  Astiñene
para su posterior reparación y puesta en valor?

2.  ¿Tiene  el  Equipo  de  Gobierno  intención  de
realizarla?

3. En caso de respuesta positiva, ¿cuándo?

4. En caso de respuesta negativa, ¿cuáles son los
motivos?

En San Sebastián, a 5 de enero de 2023

Jorge Mota Iglesias
Concejal del Grupo Municipal Popular”

Nekane  Arzallus  andreak hitz  egin  du.

Esandakoak Bilkuren Egunerokoan grabatu dira.

Interviene la  Sra. Arzallus Iturriza,  en los términos

que  resultan  de  la  grabación  de  la  sesión

incorporada al Diario de Sesiones.

8.-  Bozeramaileen  Batzordeak  bidalitako

ekimenak, baldin bada.

8.-  Iniciativas  remitidas,  en  su  caso,  por  la

Junta de Portavoces.

8.1.-  Interpelazioa,  EH  BILDU  taldeak

aurkeztua,  Alde  Zaharreko  ostalaritza-

establezimenduen  segurtasun-baldintzak  ez

berrikusteari buruz.

8.1.- Interpelación, presentada por el Grupo EH

BILDU, en relación a la falta de revisión de las

condiciones de seguridad de establecimientos

hosteleros en la Parte Vieja.

Ricardo  Burutaran  jaunak  interpelazio  hau

aurkeztu du:

El  Sr.  Burutaran  Ferré  presenta  la  siguiente

interpelación:

"Ricardo Burutaran Ferré EH BILDU udal taldeko
zinegotziak,  Udalbatzaren  Araudi  Organikoaren
97. artikulua oinarri, PRESAKO INTERPELAZIO
ZUZEN hau aurkezten dio alkateari, Udalbatzan
ahoz  erantzun  dezan,  Parte  Zaharreko
ostalaritza-establezimenduen  segurtasun-
baldintzak ez aztertzea dela-eta.

JUSTIFIKAZIOA

Parte  Zaharrean  Bizi  Auzo  Elkarteak  kezka
agertu  du  Senra  tabernako  sukaldean,  antza
denez, izan berri den sutearen ondorioz.

Auzo-elkarte  horrek  bidalitako  prentsa-oharrean
adierazten  denez,  14  sute  zenbatu  dira  Parte

“Ricardo  Burutaran  Ferré,  concejal  del  grupo
municipal de EH BILDU, al amparo del artículo 97
del Reglamento Orgánico del Pleno, presenta la
siguiente INTERPELACIÓN DIRECTA URGENTE
al  alcalde,  para  su  respuesta  oral  en  el  Pleno,
sobre la falta de revisión de las condiciones de
seguridad  de establecimientos hosteleros en la
Parte Vieja.

JUSTIFICACIÓN

La  asociación  de  vecinos  Parte  Zaharrean  Bizi
Auzo Elkartea ha hecho publica su preocupación
tras  el  reciente  y  último  incendio  producido,  al
parecer, en la cocina del bar Casa Senra.

En  la  nota  de  prensa  remitida  por  la  citada
asociación de vecinos, refieren que han sido nada
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Zaharreko ostalaritza-establezimenduetan.

Ez  da  lehen  aldia,  ezta  gutxiago  ere,  Udal
Gobernua  interpelatzen  duguna  auzo  horretan
ostalaritza-establezimenduak pilatzeak dakartzan
arriskuak  direla-eta.  Gainera,  hornidura
elektrikoaren  banaketa-azpiegitura  zalantzazkoa
da,  gehiago  ez  esateagatik,  eta  ostalaritza-
establezimendu batzuetako titularrek aparatu edo
makina  berriak  instalatzeko  joera  dute,  aldez
aurretik behar den baimena lortu gabe –baimen
horiek behar bezala aztertzen dute ea aparatuok
onargarriak diren, eta, hala badagokio, zein diren
bete  beharreko  segurtasun-baldintzak−.  Hori
guztia,  gainera,  auzo  estu  batean,  zurezko
egitura duten eraikin ugarirekin.

Horrekin  lotuta,  eta,  aurkeztutako  salaketen
ondoren,  duela  gutxi  egiaztatu  da  ostalaritza-
establezimendu  batzuek  etxabeak  erabiltzen
dituztela biltegi gisa, eta batzuen kasuan ikusi da
tresna  elektrikoak  instalatzeko,  elikagaiak
biltegiratzeko...  erabiltzen  dituztela.  Lokal
horietako gehienek ez dute beharrezko jarduera-
lizentziarik.

Jakina,  eta  sute-arrisku  handiko  eremu  batean
bagaude  ere,  suteak  itzaltzeko  zerbitzuak  ere
ezin izan du jakinarazi aipatu establezimenduak
eta  erabilitako  etxabeak  legera  eta  suteen
prebentziorako  araudira  egokitzen  diren,  eta
horrek  arriskua  handitzea  dakar,  eta,  gainera,
zaildu egiten du haien esku hartzea, ez baitakite
lokal horietako bakoitzaren benetako egoera zein
den.  

Komunikabideek  jakinarazi  dutenez,  Senra
Etxean  –ustez  han  sortu  zen  sua–,  baliteke
beharrezko  baimenik  ez  zuten  elementuak
egotea.  

Hori  guztia  ikusita,  behean  sinatzen  duen
zinegotziak  honako  INTERPELAZIO hau  egiten
du:

1.-  Aurretik  azaldutakoa  ikusita,  zergatik  Udal
Gobernuak  ez  du  sustatzen  Parte  Zaharreko
ostalaritza-establezimenduetan  suteen
prebentziorako  araudia  zenbateraino  betetzen
den ikuskatzeko prozesu bat? 

2.-  Ez  al  duzu  uste  beharrezkoa  denik
egiaztatzea ea betetzen den legezkotasuna eta,
zehazki,  suteak  prebenitzeko  araudia,  sute-
arrisku handiena duen hiriko eremu batean?

menos  que  14  los  incendios  que  tienen
contabilizados en establecimientos de hostelería
en la Parte Vieja.

No  es,  ni  mucho  menos,  la  primera  vez  que
interpelamos  al  Gobierno  Municipal  sobre  los
riesgos  que  supone  la  concentración  de
establecimientos hosteleros en dicho barrio, unido
a una infraestructura de distribución del suministro
eléctrico más que cuestionable y a una tendencia
a instalar nuevos aparatos o maquinaría por parte
de  los  titulares  de  algunos  establecimientos
hosteleros,  sin  haber  obtenido  la  autorización
previa  requerida  que  analice  debidamente  si
resultan  autorizables  y,  en  su  caso,  las
condiciones  de  seguridad  requeridas  para  ello.
Todo  ello,  además,  en  un  barrio  angosto,  con
numerosas  edificaciones  con  estructura  de
madera.

Unido a ello, y tal y como se ha podido ratificar
recientemente  tras  las  denuncias  presentadas,
son  varios  los  establecimientos  hosteleros  que
están  empleando  bajos  como  almacenes,
llegando a comprobarse, en el  caso de algunos
de ellos, que están siendo utilizados para instalar
aparatos  eléctricos,  almacenar  alimentos…  La
mayoría  de  estos  locales  no  cuentan  con  la
pertinente licencia de actividad

Obviamente,  y a pesar de encontrarnos en una
zona  de  mayor  riesgo  de  incendio,  tampoco  el
servicio  de  extinción  de  incendios  ha  podido
informar  sobre  la  adecuación  a  la  legalidad  y
normativa  de  prevención  de  incendios  de  los
citados establecimientos y de los bajos utilizados
por alguno de ellos, lo que supone un incremento
del riesgo, así como dificulta su intervención al no
tener  conocimiento  real  de  la  situación  que
presenta cada uno de esos locales.  

Según se ha dado a conocer por los medios de
comunicación,  en  el  caso  del  incendio  con
supuesto  origen  en  Casa  Senra,  podía  haber
algunos elementos, en el establecimiento, que no
contaban con la autorización pertinente.  

A la vista de todo ello, el concejal que suscribe
presenta la siguiente INTERPELACIÓN:

1.-  A la vista de lo anteriormente expuesto, ¿por
qué razones el Gobierno Municipal no promueve
la  realización  de  un  proceso  de  inspección  del
grado  de  cumplimiento  de  la  normativa  de
prevención de incendios de los establecimientos
hosteleros de la Parte Vieja? 

2.-  ¿No  considera  necesario  verificar  el
cumplimiento de la adecuación a la legalidad y, de
modo específico, a la referida a la normativa de
prevención  de  incendios,  en  una  zona  de  la
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3.- Hala badagokio, zer neurri hartu edo indartu
behar  ditu  Udal  Gobernuak  eremu  horretako
segurtasuna bermatzeko? 

Donostia, 2023ko abenduaren 19a

Izpta.: Ricardo Burutaran Ferré,
EH BILDU udal taldeko zinegotzia”

ciudad en la que el riesgo de incendio es mayor?

3.-  En  su  caso,  ¿qué  medidas  considera
necesario  adoptar  o  reforzar  el  Gobierno
Municipal  para garantizar  la  seguridad en dicho
ámbito? 

Donostia, a 19 de diciembre de 2023

Fdo.: Ricardo Burutaran Ferré,
Concejal del Grupo Municipal EH BILDU”

Rikardo  Burutaran  jaunak  eta  Nekane  Arzallus

andreak  hitz  egin  dute.  Esandakoak  Bilkuren

Egunerokoan grabatu dira.

Intervienen el Sr. Burutaran Ferré y la Sra. Arzallus

Iturriza,  en  los  términos  que  resultan  de  la

grabación  de  la  sesión  incorporada  al  Diario  de

Sesiones.

8.2.-  Interpelazioa,  EH  BILDU  taldeak

aurkeztua,  Ingurumen  Kontseilua  deitu  ez

izana dela eta.

8.2.- Interpelación, presentada por el Grupo EH

BILDU,  en  relación  a  la  no  convocatoria  del

Consejo de Medio Ambiente. 

Markel Ormazabal jaunak parte hartu du esateko

Kontseilu Sektoriala dagoeneko deitua izan dela.

Ondorioz, interpelazioa erretiratu du.

El  Sr.  Ormazabal  Gaztañaga  interviene  para

señalar  que  el  Consejo  Sectorial  ya  ha  sido

convocado, por lo que retira la interpelación.

8.3.-  Interpelazioa,  EH  BILDU  taldeak

aurkeztua,  pisu  turistikoen  informazio

eskaerari erantzunik ez emateri buruz.

8.3.- Interpelación, presentada por el Grupo EH

BILDU,  en  relación  a  la  no  respuesta  a  la

solicitud  de  información  sobre  pisos

turísticos.

Honako interpelazio hau irakurritzat eman dute: Se da por leída la siguiente interpelación:

"Jon Markel Ormazabal Gaztañagak, EH BILDU
udal  taldeko  zinegotziak,  Udalbatzaren  Araudi
Organikoaren 134. artikuluak ematen dion aukera
baliatuz,  INTERPELAZIO hau egiten dio  Eneko
Goia  Laso  alkateari  Pertsonentzako  Zerbitzuen
Batzordean erantzun dezan.

JUSTIFIKAZIOA

2023ko azaroaren 17an,  EH Bildu udal  taldeak
pisu  turistikoei  buruzko  hainbat  galdera
erregistratu zituen, idatziz erantzuteko. Galderen
helburua,  ostatu  turistikoen  moratoria  indarrean
dagoen  honetan,  egoerari  buruzko  ahalik  eta
argazki  osatuena  edukitzea  zen.  Ondorengoak
ziren egin genituen galderak:

Zenbat pisu turistiko daude une honetan aktibo
Donostian?  Kopuru  hori  nola  dago  banatuta
auzoen  artean?  Euskarri  fisikorik  ba  al  dago
(excel...)  datu  horiekin?  Baimen  eskaria  egin
baina oraindik jardunean ez dauden etxebizitzen
daturik ba al dago?

“Jon Markel Ormazabal Gaztañaga, concejal  del
grupo municipal EH BILDU, al amparo del artículo
134 del Reglamento Orgánico del Pleno, presenta
la  siguiente  INTERPELACIÓN al  alcalde,  Eneko
Goia Laso, para su tratamiento en la Comisión de
Servicios a las Personas.

JUSTIFICACIÓN

El 17 de noviembre de 2023 el grupo municipal
EH Bildu registró  una serie  de preguntas sobre
pisos turísticos para su respuesta por escrito. El
objetivo  de  dichas  preguntas  era  obtener  una
fotografía lo más detallada posible de la situación
actual, teniendo en cuenta que la moratoria de los
pisos turísticos está en vigor en estos momentos.
Las preguntas formuladas fueron las siguientes:

¿Cuántos pisos turísticos están en activo en estos
momentos  en  San  Sebastián?  De  ese  número
total ¿cuál es la distribución por barrios? ¿Existe
algún  soporte  físico  (excel...)  que  recoja  estos
datos?  ¿Existen  datos  de  viviendas  que  han
solicitado autorización pero aún no están activas?
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Galderak  erantzuteko  hilabeteko  epea
abenduaren  17an  bete  zen,  eta  gaur,  2024ko
urtarrilaren  5ean,  erantzunik  gabe  jarraitzen
dugu.

Horregatik guztiarengatik, behean sinatzen duen
zinegotziak  honako  INTERPELAZIO hau  egiten
du:

• Zer dela eta ez du Donostiako Udal Gobernuak
Donostiako pisu turistikoen inguruko informazioa
partekatzen?

Donostian, 2024ko urtarrilaren 5ean

Jon Markel Ormazabal Gaztañaga
EH Bildu udal taldeko zinegotzia”

El  plazo  de  un  mes  para  responder  a  las
preguntas venció el 17 de diciembre y hoy, 5 de
enero de 2024, seguimos sin respuesta.

Es por ello por lo que el concejal abajo firmante
presenta la siguiente INTERPELACIÓN:

• ¿Por qué motivo el Gobierno Municipal de San
Sebastián  no  comparte  información  sobre  los
pisos turísticos de la ciudad?

San Sebastián, 5 de enero de 2024

Jon Markel Ormazabal Gaztañaga
concejal del grupo municipal EH Bildu”

Nekane Arzallus andreak eta Markel  Ormazabal

jaunak  hitz  egin  dute.  Esandakoak  Bilkuren

Egunerokoan grabatu dira.

Interviene  la  Sra.  Arzallus  Iturriza  y  el  Sr.

Ormazabal  Gaztañaga,  en  los  términos  que

resultan de la grabación de la sesión incorporada

al Diario de Sesiones.

---------------

Eta  bestelako  aztergairik  ez  dagoela,

batzordeburuak  goiburuan  adierazitako  eguneko

goizeko  bederatziak  eta  hamairuan  bilkura

amaitutzat  jo  du;  eta  NIK,  idazkari  gisa,  horren

guztiaren FEDE EMATEN DUT.

Y no habiendo más asuntos, la presidenta declara

terminada  la  sesión  a  las  nueve  horas  y  trece

minutos  de  la  fecha  expresada  en  el

encabezamiento;  de  todo  lo  cual,  YO,  EL

SECRETARIO, DOY FE.

O.E./Vº Bº

BATZORDEBURUA / LA PRESIDENTA

Nekane Arzallus Iturriza
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